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 Председник Украјине Петро Порошенко је недавно најавио одржавање референдума о
чланству земље у НАТО-у, иако Алијанса неће разматрати кандидатуру Украјине у
догледној будућности. Па чак су и грађани углавном против чланства у овом војном
блоку.

  

  

Према речима бившег чешког дипломате, политичког аналитичара Јиржија Бате и сами
челници НАТО-а имају скептичан однос према евентуалном ступању Украјине у Алијансу,
и то јасно стављају до знања Кијеву.

  

У интервјуу за Спутњик Бата каже да Порошенко има довољно присталица који би
подржали идеју о референдуму, али би већина грађана била против чланства у НАТО-у.

  

„Мислим да би то био непромишљен потез Кијева, посебно имајуц́и у виду да је земља у
стању грађанског рата, а рекао бих и међународне изолације. То одлично схватају и
чланице Алијансе“, каже он.

  

Коментаришуц́и резултате анкете коју је спровела агенција „Галуп“, Бата истиче да у 29
оних одсто украјинских испитаника који НАТО доживљавају као заштиту, „спадају они
људи који у тренутним политичким и економским околностима живе нормално, док сви
остали  једноставно немају времена да размишљају о стварима које не спадају у
категорију проблема са којима се они свакодневно суочавају, а главни проблем је голо
преживљавање“.
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Саговорник Спутњика каже да се ставови грађана Чешке суштински не разликују од
ставова Украјинаца. Све евидентнија постаје жеља друштва да Чешка изађе из НАТО-а,
јер, како он каже, „ово чланство не ствара додатна радна места и не може да нахрани
гладне“.

  

Бата сматра да је НАТО одавно изгубио смисао постојања и да су потребни
„реорганизација и редефинисање приоритета“, ако не и распуштање овог блока.

  

„Не подржавам даље проширење НАТО-а, и сматрам да би НАТО требало да се врати
изворним стратешким циљевима. Уместо да допринесе јачању глобалне безбедности,
НАТО ствара услове за војни сукоб са Русијом, што је недопустиво“, закључује бивши
чешки дипломата.

  

(Спутњик)
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